
STOPNIOWANIE PRZYMIOTNIKA I PRZYSŁÓWKA

Stopniowanie nieregularne:

dobry                            lepszy                            najlepszy
dobrze                          lepiej                              najlepiej
gut                                 besser                           am besten

wysoki                          wyższy                          najwyższy
wysoko                           wyżej                           najwyżej
hoch                               hoher                           am hochsten

drogi                              droższy                        najdroższy
drogo                             drożej                          najdrożej
teuer                               teurer                        am teuersten

ciemny                      ciemniejszy                  najciemniejszy
ciemno                     ciemniej                        najciemniej
dunkel                       dunkler                       am dunkelsten



chętnie                     chętniej                        najchętniej
gern(e)                     lieber                           am liebsten

blisko                      bliżej                           najbliżej
nah                          naher                            am nachsten 

dużo,wiele                                        
viel(e)                      więcej                           najwięcej
bardzo                     bardziej                         najbardziej
sehr                          mehr                             am meisten

wkrótce                    prędzej                     najprędzej
bald                          eher                          am haufigsten

Stopniowanie regularne:

W stopniu wyższym dodajemy końcówkę „er” a w 



najwyższym am  co znaczy naj i końcówkę „sten”.

Jeśli w stopniu równym przymiotnika występują 
samogłoski: a,o lub u to w pozostałych stopniach trzeba 
zrobić nad nimi przegłos. 

A jeśli w stopniu równym przymiotnik kończy się na literę 
„d” lub „t” to w stopniu najwyższym trzeba  dodać 
końcówkę „esten”.

W zdaniu na przymiotniki w stopniu równym występują 
przyimki „tak...jak…”  „ so...wie...”.

W zdaniu na przymiotniki w stopniu wyższym występuje 
przyimek „niż”    „als”.

W zdaniu na przymiotnik w stopniu najwyższym występują
przyimki„ze wszystkich”„z pośród wszystkich” „von allen”
oraz przyimek „z”  „von” a po nim zaimek osobowy w 
celowniku liczby mnogiej a więc: „von uns”, „von euch”, 
„von ihnen”, „von Ihnen”.

Mamy na przykład takie zdanie:

On jest najbiedniejszy z nas.

Otrzymujemy:



Er ist am armsten von uns.

W słowie „armsten” musimy zrobić przegłos nad 
samogłoską „a”.

Jeżeli przymiotnik obojętnie którego stopnia jest przed 
rzeczownikiem, na przykład w zdaniu:

On mieszka z najbiedniejszym człowiekiem.

Wtedy przymiotnik ten dostaje końcówkę z rodzajnika 
rzeczownika. W tym wypadku końcówkę z celownika 
rodzaju męskiego, a więc „em”.
Wobec tego mamy:

Er wohnt mit armstem Mensch.

Słowa „am” nie dopisujemy,gdy stopień najwyższy 
przymiotnika znajduje się przed rzeczownikiem.






